
Protokół nr XXXII/2021 
z sesji Rady Powiatu w Nysie  

z dnia 30 września 2021 r.  

Obrady rozpoczęto 30 września 2021 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 11.56 tego samego 
dnia.  

W posiedzeniu wzięło udział 25 radnych:  

 1. Jolanta Barska 
2. Czesław Biłobran 
3. Piotr Bobak 
4. Grażyna Bortniczuk 
5. Joanna Burska 
6. Jacek Chwalenia 
7. Adam Fujarczuk 
8. Janusz Jaskot 
9. Tomasz Jazienicki 
10. Henryk Kamiński 
11. Zbigniew Karnaś 
12. Danuta Korzeniowska 
13. Andrzej Kruczkiewicz 

14. Bożena Lewińska 
15. Teresa Nosal 
16. Daniel Palimąka 
17. Kazimierz Rozumek 
18. Grzegorz Samborski 
19. Paweł Szymkowicz 
20. Piotr Woźniak 
21. Bogdan Wyczałkowski 
22. Damian Wylężek 
23. Janusz Zapiór 
24. Anna Ziółkowska-Woźny 
25. Maria Żukowska-Jacykowska. 

 

1. Sprawy organizacyjne, 
 
a) otwarcie posiedzenia, 

Przewodniczący Rady– B. Wyczałkowski otworzył XXXII sesję Rady Powiatu w Nysie, która 

odbyła się w trybie zdalnym. 

b) stwierdzenie kworum, 

Przewodniczący Rady oznajmił, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy aktualnie 24 radnych,   
co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum niezbędne  
do uznania obrad za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 1). 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy organizacyjne, 
a) otwarcie posiedzenia, 
b) stwierdzenie kworum, 
c) przyjęcie protokołu z XXX sesji, 
d) przyjęcie protokołu z XXXI sesji. 
 

2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu, 
 

3. Interpelacje i zapytania radnych, 
 

4. Informacja na temat stanu dróg oraz planowanych inwestycjach na drogach 
wojewódzkich na terenie powiatu nyskiego. 
a) przedstawienie informacji, 
b) dyskusja.   

 
 
 



5. Informacja z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za I półrocze 2021 r.  
a) przedstawienie informacji,  
b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu o przebiegu wykonania budżetu  

za I półrocze 2021 r.  
c) opinia Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych,  
d) dyskusja,  
e) przyjęcie informacji.  
 

6. Informacja z działalności Nadzorów Wodnych w powiecie nyskim za 2020 r.  
a) przedstawienie informacji,  
b) opinia Komisji Środowiska i Rozwoju Obszarów Wiejskich, 
c) dyskusja,  
d) przyjęcie informacji. 

 

7. Podjęcie uchwał w sprawie:  
a) zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 

finansowe Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2021 r., 
b) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej zabudowanej położonej w Nysie 

przy ul. Brodzińskiego 1d, stanowiącą własność Powiatu Nyskiego,  
c) zatwierdzenia i przyjęcia do realizacji projektu konkursowego pod tytułem „Młodzi  

z POWERem!”, współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 
Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój, Oś Priorytetowa I Rynek pracy otwarty 
dla wszystkich, Działanie 1.2 Wsparcie osób młodych na regionalnym rynku pracy, 
Podddziałanie 1.2.1 Wsparcie udzielane z Europejskiego Funduszu Społecznego, 

d) rozpatrzenia wniosku dotyczącego ustanowienia strefy ciszy na obszarze zbiornika  
w Malerzowicach Wielkich zarejestrowanego pod sygnaturą OR.VII.0004.5.2021.ZW,  

e) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2021 r., 
f) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2021 r., 
g) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2036. 

 

8. Wolne wnioski. 
 

9. Zamknięcie obrad. 
 

Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski oznajmił, że Pan Szymona Ogłazy – Członka  Zarządu 
Województwa Opolskiego, który był zaproszony na dzisiejszą sesję, niestety nie będzie mógł w 
niej uczestniczyć. W związku z tym zaproponował, aby w tej sytuacji zdjąć z porządku sesji   
pkt 4. 

  
Starosta - Andrzej Kruczkiewicz –poprosił, aby jednak nie zmieniać porządku sesji. Dodał, że  
w tym punkcie chciałbym zabrać głos i przekazać kilka informacji.  

Ad 1 c Przyjcie protokołu z XXX sesji  

Głosowano w sprawie: 
przyjęcie protokołu z XXX sesji,  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 
Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 



BRAK GŁOSU (2) 

Jolanta Barska, Kazimierz Rozumek 
 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Woźniak 
 

Ad 1 d Przyjęcie protokołu z XXXI sesji.  

Głosowano w sprawie: 
przyjęcie protokołu z XXXI sesji. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, 
Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

PRZECIW (1) 

Kazimierz Rozumek 
 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Woźniak 
 

Ad 2 Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej (załącznik nr 2) 

Radny - Piotr Bobak oznajmił na wstępie, że Gmina Nysa przystąpiła do realizacji zadania 
dotyczącego przebudowy dworca PKP i PKS w Nysie. Został wyłoniony wykonawca i przekazano 
mu plac budowy. Prace potrwają 12 miesięcy . W związku z tym radny spytał na jakim etapie jest 
przygotowanie robót, które będzie realizował Powiat, tj. remont terenu przyległego do dworca. 
Kiedy będzie postępowanie przetargowe oraz czy Zarząd dostrzega poważne ryzyka związane  
z rozpoczęciem tych prac.  

Radny - Paweł Szymkowicz zwrócił uwagę, że Zarząd na posiedzeniu 23 sierpnia br. podjął 
uchwałę o powierzeniu pełnienia obowiązków dyrektora I Liceum Ogólnokształcącego 
Carolinum w Nysie po czym na następny dzień jeszcze raz głosował tę samą uchwałę. Wobec 
powyższego spytał dlaczego dwukrotnie odbyło się głosowanie nad tą samą uchwałą.  

W  następnej kolejności poprosił o wyjaśnienie zapisów z posiedzenia Zarządu z 2 września br. 
w sprawie wyrażenie zgody na zmianę Planu Eksploatacyjnego w zakresie powiatowych linii  
o charakterze użyteczności publicznej na linii komunikacyjnej nr 103 relacji Nysa – Głuchołazy 
przez Gierałcice oraz linii nr 101 Nysa – Pokrzywna przez Polski Świętów. 
 

Ponadto radny zwrócił uwagę, że w sprawozdaniu międzysesyjnym nie znalazł żadnej informacji 
dotyczącej zabezpieczenia przeciwpowodziowego na rzece Mora. W związku z tym spytał czy 
jakieś działania w tym temacie były podejmowane.  

Radny - Kazimierz Rozumek zwrócił się z zapytaniem do radnego Piotr Bobaka, czy Polskie 
Koleje Państwowe uczestniczą w realizacji przebudowy centrum przesiadkowego. Zaznaczył,  
że chodzi mu o ulicę Kolejową, na której – jak stwierdził, nic się nie robi.  Dodał, że zwróci się  
z wnioskiem do Burmistrza Nysy, aby wystosował pismo do PKP, by ta zdeklarowała czy na ww. 
ulicy będzie prowadziła jakieś prace. Kontynuując, radny podkreślił, że osoby, które nie chcą 



parkować w Galerii Dekada pozostawiają samochody na tej ulicy, przez co pracownicy pobliskiej 
przychodni oraz pacjenci nie mają gdzie zaparkować swoich samochodów.  

Ponadto radny zwrócił uwagę, że na posiedzeniu w dniu 12 sierpnia br. Zarząd podjął uchwałę  
o powołaniu transportowego związku powiatowo – gminnego, którego zadaniem będzie 
organizacja publicznego autobusowego transportu zbiorowego na terenie powiatu nyskiego. 
Spytał na czym ma to polegać, jak ma działać i komu ma podlegać ten podmiot.  
 

Odnosząc się następnie do informacji o zakupie samoobsługowych automatów parkingowych  
z przeznaczeniem na ulicę Piastowską spytał, ile będą one kosztowały i co to za automaty, które 
nie będą pobierały opłat.  
 

Radny spytał także, czym Zarząd się kierował, podejmując decyzję o sprzedaży nieruchomości 

przy ul. Brodzińskiego w Nysie. 

Następnie poprosił o dodatkowe wyjaśnienia w sprawie decyzji Zarządu dotyczącej 
zaakceptowania kwoty jakie Powiat Nyski zamierza przeznaczyć na sfinansowanie zamówień  
w ramach projektu pn. „Wsparcie służb zarządzania kryzysowego w woj. opolskim poprzez 
zakup środków transportu specjalistycznego z wyposażeniem do przeciwdziałania i usuwania 
skutków zagrożeń w tym związanych z COVID-19”. 
 

W kolejnym zapytaniu radny zwrócił uwagę, że na posiedzeniu w dniu 30 sierpnia br. Zarząd 
podjął decyzję w sprawie udzielenia dotacji dla Domu Wczasów Dziecięcych w Jarnołtówku,  
w roku budżetowym 2021. Zdaniem radnego taki Dom nie istnieje, w związku z czym rozumie, 
że ma to być dotacja do remontu obiektu, który ma powstać. 
 

Radny spytał też czego dotyczy skarga na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Opolskiego. 

Radny Jacek Chwalenia również odniósł się do informacji w sprawie złożenia skargi na 
rozstrzygniecie nadzorcze Wojewody. Spytał czy Zarząd faktycznie złożył taką skargę, a jeśli tak, 
to kiedy.  

Radny Piotr Bobak odpowiadając na pytanie Pana K. Rozumka stwierdził, że jego pytanie 
powinno być skierowane do PKP, gdyż oni władają częścią tej ulicy. Dodał, że z informacji, które 
posiada wynika, że w obecnej sytuacji będą się koncentrować na remoncie peronów na dworcu. 
Dodał też, że Gmina Nysa skupia się obecnie na przebudowie dworca, a kwestia ulicy Kolejowej, 
to jest temat na później.  

Starosta A. Kruczkiewicz stwierdził, że odpowiedź na niektóre zapytania wymaga od niego 
zebrania określonych informacji, w związku z czym poprosił o możliwość udzielenia odpowiedzi 
w dalszej części sesji, tj. w wolnych wnioski.  

Ad 3 Interpelacje i zapytania radnych  

Radny Piotr Bobak zgłosił interpelację w sprawie wymiany barier i słupków odgradzających 
chodnik od jezdni na ulicach powiatowych w Nysie na słupki stylizowane oraz sprzątania na ww. 
ulicach (załącznik nr 3 do protokołu). 

Radny Daniel Palimąka – poinformował, że dziś jest ostatni dzień na składanie wniosków do 
budżetu na przyszły rok. Dodał, że złożył trzy wnioski, które były poparte podpisami kilkuset 
mieszkańców. Poprosił, aby Zarząd dochował staranności i aby były one procedowane zgodnie  
z przyjętym przez Radę trybem oraz ustawą.    

Radny Janusz Zapiór zgłosił interpelację w sprawie przeprowadzenia remontu korytarza oraz 
pomieszczeń znajdujących się w Poradni Chirurgicznej w SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach (załącznik 
nr 4). 



Radny Paweł Szymkowicz spytał czy w ramach remontu drogi Hajduki Nyskie - Charbielin  
w miejscowości Nowy Las przewidywany jest remont nawierzchni na działce nr 600 tj. parking 
przy kościele.  

Radna - Bożena Lewińska poruszyła sprawę stanu drogi do Sowina. Zwróciła uwagę, że  
na drodze tej ledwo mijają się dwa samochody, a dla pieszych jest tam dramatycznie 
niebezpiecznie gdyż nie ma pobocza. Przypomniała, że Starosta obiecywał, że jak będzie plan 
dotacji do dróg, to będzie to uwzględnione. W związku z tym spytała na jakim jest to etapie.  

Ad 4 Informacja na temat stanu dróg oraz planowanych inwestycjach na drogach 
wojewódzkich na terenie powiatu nyskiego. 

 
a) przedstawienie informacji, 
 
Starosta - A. Kruczkiewicz poinformował, że z jego inicjatywy Przewodniczący Rady zwrócił się  
z prośbą do Członka Zarządu Województwa Opolskiego – Sz. Ogłązy o uczestnictwo w naszej 
sesji i poinformowanie radnych oraz mieszkańców o planowanych inwestycjach dla drogach 
wojewódzkich w powiecie nyskim. Niestety Pan Sz. Ogłaza odpowiedział, że ze względu na 
wyjazd nie będzie mógł uczestniczyć w sesji. Oznajmił jednocześnie, że samorząd województwa 
opolskiego oczekuje na informację „z Warszawy” odnośnie wschodniej obwodnicy Nysy łączącej 
drogę z Głuchołaz do obwodnicy. Dodał, że na następną sesję przedstawi informacje z pełnym 
wyjaśnieniem i ewentualnie planami.  

b) dyskusja 
 

W tej części posiedzenia nikt nie zabrał głosu.   

Ad 5 Informacja z wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za I półrocze 2021 r.  
 

a) przedstawienie informacji,  
 

Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski oznajmił, że radni otrzymali w materiałach na sesję 
przedmiotowe sprawozdanie (załącznik nr 5 ). 
  
b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu o przebiegu wykonania budżetu  

za I półrocze 2021 r.  
 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu w Nysie – Danuta Korzeniowska odczytała uchwałę  
nr 272/2021 z dnia 1 września 2021 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Opolu w sprawie opinii o informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2021 r.  
(załącznik nr 6)   

 
c) opinia Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych,  
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych – Piotr Bobak oznajmił,  

że kierowana przez niego Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację.  
 

d) dyskusja,  
Radny – Cz. Biłobran odnosząc się do opinii RIO stwierdził, że zawarte w niej jednoznaczne  
i stanowcze sformułowania świadczą o tym, że cześć urzędników, albo traktuje przepisy 
wybiórczo, albo jest oderwana od rzeczywistości. Dodał, że gdyby czytać tę opinię wprost, to 
można odnieść wrażenie, że Izba sugeruje, aby zamknąć szpital w Głuchołazach. Zaznaczył, że 
przepisy o samorządzie powiatowym stanowią, że Powiat nie może finansować działalności 
leczniczej. Wolno jedynie inwestować w remonty i zakupy. Jego zdaniem problem leży w tym,  
że NFZ zbyt słabo finansuje ten obszar działalności, jak: opieka psychiatryczna, leczenie 
pocovidowe, pulmonologia. Zaproponował, aby tę opinię przesłać do NFZ, bo to nie od Rady  



i Starosty zależy, jaka jest sytuacja w głuchołaskim szpitalu. Kontynuując zwrócił uwagę, że była 
zapowiadana reorganizacja ochrony zdrowia, że miała być sieć szpitali, jednak cały czas na to 
czekamy. Następnie stwierdził, że jako przewodniczący zespołu, który zajmuje się planem 
rozwiązania problemu SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach ma już pogląd na ten temat. Niestety 
jesteśmy ciągle spowalniania pismami, które otrzymuje Pan Starosta, mówiącymi o tym,  
że dostaniemy wizje, jak to ma funkcjonować. W tej sytuacji trudno jest podejmować 
jakiekolwiek decyzje. Zaznaczył, że sytuacja SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach od lat jest 
skomplikowana, jednak nie należy puszczać w eter przekazu, że w tej jednostce jest tragiczna 
sytuacja. Problem zatorów finansowych był tam zawsze. Były czasy kiedy był tam komornik,  
a dziś tego nie ma. Zdaniem radnego należy się zastanowić nad tym, aby zrezygnować z części 
inwestycji, które mogłyby poczekać i wesprzeć ten zakład, albo mocniej walczyć w NFZ.   
 

Radny - Kazimierz Rozumek przypomniał, że były próby naprawienia sytuacji głuchołaskiego 
szpitala. Pani ordynator Oddziału Wewnętrznego - R. Krach pracowała tam z dwoma lekarzami. 
Trzeba było ją wspomóc. Jednak  nikt jej nie pomógł. Zdaniem radnego oddział wewnętrzny jest  
w Szpitalu w Głuchołazach potrzebny, bo pacjenci - szczególnie w wieku starszym, czekają na 
miejsca. Pani dr Krach była w trakcie specjalizacji z geriatrii jednak nie mogła się dogadać  
z dyrektorem Szpitala i w związku z tym zrezygnowała.  
Radny zwrócił też uwagę, że pełniąc wiele funkcji i pracując w wielu miejscach, nie podoła się 
wielu rzeczom. Zdaniem radnego kolejne Zarządy przez 12 lat milczały i wszystko opierało się 
na towarzyskich układach.  
Następnie radny poprosił o informację na temat tego, co ustalił zespół powołany do spraw 
zadłużenia SP ZOZ Głuchołazy. Przy okazji zgodził się z opinią, że Szpital ten jest słabo 
finansowany przez NFZ. Zdaniem radnego jednostka ta sama nie podoła i należy ją wspomóc. 
Można np. otworzyć oddziały, albo filię oddziału nyskiego ZOZ, które przyniosą dochody i ten 
problem można rozwiązać. A jak nie to połączyć oba zozy.  
 

Radny - Cz. Biłobran odnosząc się do wypowiedzi radnego K. Rozumka stwierdził, że u niego 
dobre serce przeważa nad analizą finansową czy organizacyjną. Dodał, że być może w kręgu 
radnego było „kolesiostwo” natomiast u niego, u Starosty - A. Fujarczuka jak i obecnego Starosty 
- A. Kruczkiewicza „kolesiostwo” nie istnieje.  
Odpowiadając w kwestii oddziału wewnętrznego stwierdził, że był on słabo finansowany  
i przynosił straty. Radny zwrócił uwagę, że są np. decyzje Ministra o podwyżkach dla lekarzy,  
a w ślad za tym nie idą podwyżki świadczeń. Niestety przepisy nie pozwalają na to, aby 
samorząd powiatowy mógł przekazać na to pieniądze. Gdyby była możliwość wsparcia w sposób 
bezpośredni, być może dokonalibyśmy pewnej rewizji wydatków i moglibyśmy ten szpital 
wyprowadzić na prostą.  
 

Radny - Jacek Chwalenia stwierdził, że Regionalna Izba Obrachunkowa już któryś raz tak mocno 
podkreśla problem dotyczący SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach, przy czym w obecnej opinii 
najmocniej pokazuje, że chodzi o zarządzanie w tej jednostce i nadzór nad tym zarządzaniem. 
Jest to tam dokładnie opisane i wystarczy dobrze doczytać tę opinię. Dodał, że jego zdaniem NFZ 
czeka, na jakieś propozycje ze strony Powiatu. Przypomniał, że półtora roku temu została 
powołana komisja. Niestety z tego co wie, spotkała się ona tylko raz i podejrzewa, że żadna 
decyzja, ani żadna propozycja tam nie padła. Tymczasem Zarząd ma odpowiednie narzędzia  
i powinien pokazać przynajmniej trzy rozwiązania, nad którymi ta komisja, a następnie Rada 
mogłaby obradować. 
W dalszej kolejności radny zwrócił uwagę na wysokie zadłużenie SP ZOZ ZOZ  
w Głuchołazach w kwocie 10.200.000 zł. Dodał, że w tym roku strata może wynieść ok. 
2.000.000 zł. Dodatkowo mamy ok. 10 mln deficytu jeśli chodzi o subwencje oświatową. Przed 
okresem pandemicznym dopłacaliśmy do oświaty 7.000.000 zł. Obecnie te wydatki wzrosły 
jeszcze o 3.000.000 zł. Zdaniem radnego są to dwa obszary, o których należy rozmawiać,  
bo mamy w sumie ok. 20 mln zł długu. W związku z tym ma obawy, że za chwilę nie będziemy 
mieli pieniędzy na bieżące utrzymanie i na wydatki bieżące. Zdaniem radnego Zarząd przespał 
półtora roku, w czasie którego można było próbować różnego rodzaju rozwiązań. Można je było 



przynajmniej zaproponować. Nie można w tych obszarach nic nie robić i liczyć na to, że jakoś to 
będzie. Tu już zbliżamy się do granicy, której przekroczenie będzie naprawdę skutkowało 
poważnymi problemami finansowymi dla Powiatu.   
 

Radny - Cz. Biłobran zaapelował do radnego J. Chwaleni, aby nie wprowadzał radnych i opinii 
publicznej w błąd. Zaznaczył, że tak samo, jak większość samorządów w Polsce dopłacamy do 
oświaty. Nie jest to jednak dług. Jest to luka między subwencją, a koniecznością wydatkowania 
określonej kwoty. Brakuje nam, ale dopłacamy, bo oświata i zdrowie są da nas najważniejsze,  
a ustawodawca dopuszcza taką możliwość.  
Odnosząc się do wypowiedzi radnego J. Chwaleni stwierdził, że nie jest prawdą, że Zarząd śpi. 
Natomiast odnośnie propozycji połączenia zoz-ów stwierdził, że nie jest to proste i dobre 
rozwiązanie, gdyż w ten sposób zuboży się także ZOZ w Nysie. Co prawda powstałyby jakieś 
oszczędności, np. w zakresie wynagrodzeń dla kadry administracyjnej, jednak byłyby one 
minimalne i nie rozwiązałyby problemu. Zdaniem radnego rozwiązaniem byłby wzrost poziomu 
finansowania świadczeń. Zaapelował, aby zachować spokój i nie wprowadzać niepokoju. Dodał, 
że Starosta prowadzi rozmowy z Wojewodą. Są pewne propozycje i ta sprawa musi być 
rozwiązana. Nie musimy wychodzić przed szereg, bo za chwilę np. Rząd zaproponuje, że zabiera 
Szpital w Nysie. W związku z tym trzeba przeczekać okres niepewności. 
Radny zaznaczył, że Powiat Nyski jest w bardzo dobrej sytuacji finansowej. Jest stabilność 
finansowa, mamy nadwyżkę budżetową.  
 

Radny - J. Chwalenia stwierdził, że mówił o tym, że jest różnica wydatków na oświatę  
w stosunku do subwencji, którą mamy. Ta różnica jest duża i się powiększa. Stwierdził,  
że według niego naszym zadaniem jest zarządzanie zarówno w obszarze opieki zdrowotnej jak  
i oświaty. Jest przeciwnikiem tego, abyśmy czekali na „złotego cielca, wokół którego będziemy 
tańczyć, który gdzieś tam z góry przyjdzie”. Stwierdził, że jak słucha radnego Cz. Biłobrana,  
to dochodzi do wniosku, że nic się nie da zrobić. Tymczasem powinniśmy pokazywać jakie 
mamy pomysły. Trzeba zarządzać tym co mamy.  

Starosta A. Kruczkiewicz zabierając głos stwierdził, że nie jest tak, że Zarząd nie myśli o tej 
sprawie. Zarząd zdaje sobie sprawę z tego jak jest to ważne dla mieszkańców powiatu nyskiego. 
Są jednak pewne decyzje odgórne, które dotyczą np. dofinansowania szpitali powiatowych.  
W tej chwili przygotowywany jest przez Rząd plan transformacji dla województwa opolskiego. 
W związku z tym proponuje aby poczekać. Oczekuje, że do końca października napłyną 
informacje jeśli chodzi o szpital w Głuchołazach. Wówczas zobaczymy co się będzie działo.  
Stwierdził, że Zarząd wcześniej czy później będzie musiał przedstawić jakieś rozwiązanie,  
co do tego szpitala. Chyba, że się okaże, że otrzyma on nagle 30 mln zł z budżetu państwa  
i przynajmniej na jakiś czas będzie istniał i to całkiem dobrze.  
Na dziś jak stwierdził Starosta nie jest w stanie powiedzieć co nas czeka i jakie będą decyzje 
rządowe. Wobec tego prosi o chwilę cierpliwości. Zapewnił przy tym, że Zarząd nie zapomniał 
ani o sprawach oświatowych ani o ochronie zdrowia.       
 

e) przyjęcie informacji 
 

Wobec wyczerpania dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie informację  
z  wykonania budżetu Powiatu Nyskiego za I półrocze 2021 r.  
 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie informacji. 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 



Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 
Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Grzegorz Samborski, 
Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria 
Żukowska-Jacykowska 
 

PRZECIW (2) 

Jacek Chwalenia, Kazimierz Rozumek 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Daniel Palimąka 
 

BRAK GŁOSU (2) 

Piotr Woźniak, Damian Wylężek 
 

Ad 6 Informacja z działalności Nadzorów Wodnych w powiecie nyskim za 2020 r.  

a) przedstawienie informacji,  
 

Przewodniczący Rady oznajmił, iż radni otrzymali w materiałach na sesję informacje z Nadzorów 
Wodnych (załącznik nr 7a,7b,7c i 7d). 
 
b) opinia Komisji Środowiska i Rozwoju Obszarów Wiejskich, 
 
Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju Obszarów Wiejskich – Zbigniew Karnaś 
oznajmił, że kierowana przez niego Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe 
sprawozdanie.  

c) dyskusja,  
 
W tej części posiedzenia nikt nie zgłosił chęci zabrania głosu.  
 
d) przyjęcie informacji. 

 

Przewodniczący Rady zarządził następnie głosowanie  
 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie informacji. 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 
Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, 
Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jacek Chwalenia 
 

BRAK GŁOSU (2) 

Daniel Palimąka, Piotr Woźniak 
 



Ad 7 Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się 
środki finansowe Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  
w 2021 r. (załącznik nr 8), 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 
finansowe Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2021 r., 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz 
Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, 
Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Daniel Palimąka 
 

BRAK GŁOSU (1) 

Piotr Woźniak 
 

b) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej zabudowanej położonej  
w Nysie przy ul. Brodzińskiego 1d, stanowiącą własność Powiatu Nyskiego  
(załącznik nr 9), 
 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej zabudowanej położonej w Nysie przy  
ul. Brodzińskiego 1d, stanowiącą własność Powiatu Nyskiego, 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, 
Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, 
Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, 
Maria Żukowska-Jacykowska 
 

PRZECIW (2) 

Jacek Chwalenia, Kazimierz Rozumek 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Czesław Biłobran, Tomasz Jazienicki, Danuta Korzeniowska, Paweł Szymkowicz, Anna 
Ziółkowska-Woźny 
 

BRAK GŁOSU (1) 

Piotr Woźniak 
 



Radny Czesław Biłobran stwierdził, że zgłaszał chęć zabrania głosu przed głosowaniem, jednak 
Przewodniczący tego nie zauważył. Oznajmił następnie, że jest zasmucony tym, że sprzedajemy 
tę nieruchomość. Zaznaczył, że zawsze był przeciwnikiem zbywania majątku Powiatu. W tym 
przypadku można było np. przekazać tę nieruchomość dla ZOZ w Nysie. Byłby to dla nich 
argument, aby ściągnąć  do Szpitala lekarzy, których brakuje.    
 

Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski poinformował przy okazji, że dyrektor ZOZ w Nysie – 
N. Krajczy zwrócił się do Burmistrza Nysy o zabezpieczenie mieszkania z przeznaczeniem na 
najem pod umowę o pracę. W późniejszym okresie wycofał się jednak z tego i mieszanie wróciło 
do zasobu komunalnego. Oznajmił także, że z informacji przekazanej przez Burmistrza wynika, 
że przy ulicy Szlak Chrobrego będzie realizowana duża inwestycja, w której będzie możliwość 
wyodrębnienia lokali pod umowę o pracę.   
 

Starosta - Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że uchwałą zezwala na sprzedaż nieruchomości,  
co nie znaczy, że musimy ją koniecznie sprzedać.  

c) zatwierdzenia i przyjęcia do realizacji projektu konkursowego pod tytułem „Młodzi  

z POWERem!”, współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 

Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój, Oś Priorytetowa I Rynek pracy otwarty dla 

wszystkich, Działanie 1.2 Wsparcie osób młodych na regionalnym rynku pracy, Podddziałanie 

1.2.1 Wsparcie udzielane z Europejskiego Funduszu Społecznego (załącznik nr 10), 
 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia i przyjęcia do realizacji projektu konkursowego pod tytułem „Młodzi  
z POWERem!”, współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 
Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój, Oś Priorytetowa I Rynek pracy otwarty dla 
wszystkich, Działanie 1.2 Wsparcie osób młodych na regionalnym rynku pracy, Podddziałanie 
1.2.1 Wsparcie udzielane z Europejskiego Funduszu Społecznego, 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, 
Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-
Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Kazimierz Rozumek 
 

BRAK GŁOSU (3) 

Adam Fujarczuk, Teresa Nosal, Piotr Woźniak 
 

d) rozpatrzenia wniosku dotyczącego ustanowienia strefy ciszy na obszarze zbiornika  
w Malerzowicach Wielkich zarejestrowanego pod sygnaturą OR.VII.0004.5.2021.ZW 
(załącznik nr 11) 
 

Radny - Cz. Biłobran stwierdził, że przedstawiona w uzasadnieniu argumentacja sugeruje 
radnym, aby nie wtrącać się do prywatnych spraw. Spytał czy te sprawy są wyłączone z ustawy  
i jednocześnie stwierdził, że ktoś przecież je musi rozstrzygać, a w tym przypadku kompetencje 
do ustanowienia strefy ciszy ma Rada Powiatu. Dodał, że ma obawy o to, że będzie odwołanie  
i Wojewoda uchyli uchwałę. Zaznaczył, że w dotychczasowych rozstrzygnięciach uchwały takie 



były uchylane jeśli przed ich podjęciem nie były prowadzone badania o szkodliwości tego 
hałasu. Dziś takich badań też nie mamy, a jako argument podajemy, że my się tym nie będziemy 
zajmować, bo to jest sprawa prywatna i niech się oni dogadają. Podsumowując stwierdził, że to 
nie jest dobre uzasadnienie i możemy się spotkać z uchyleniem uchwały przez Wojewodę.  

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia wniosku dotyczącego ustanowienia strefy ciszy na obszarze zbiornika  
w Malerzowicach Wielkich zarejestrowanego pod sygnaturą OR.VII.0004.5.2021.ZW  
 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Piotr Bobak, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, 
Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

PRZECIW (1) 

Henryk Kamiński 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 

Jolanta Barska, Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Paweł 
Szymkowicz, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 

BRAK GŁOSU (4) 

Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Bożena Lewińska, Piotr Woźniak 
 

e) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2021 r. (załącznik nr 12), 
 

Głosowano w sprawie: 

zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2021 r., 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, 
Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek 
 

BRAK GŁOSU (2) 

Bożena Lewińska, Piotr Woźniak 
 

f) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2021 r. (załącznik nr 13), 
 

Głosowano w sprawie: 

zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2021 r. 



 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Grzegorz Samborski, 
Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-
Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek 
 

BRAK GŁOSU (2) 

Jolanta Barska, Piotr Woźniak 
 

g) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2036 (załącznik nr 14). 
 

Głosowano w sprawie: 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2036. 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 
 

Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Grzegorz Samborski, 
Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-
Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
 

Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek 
 

BRAK GŁOSU (3) 
 

Jolanta Barska, Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

8. Wolne wnioski. 
 

Członek Zarządu - Joanna Burska odniosła się do zapytania radnego Pawła Szymkowicza 
odnośnie podjętych uchwał w dniu 23 i 24 sierpnia br. w sprawie powierzenia pełnienia 
obowiązków dyrektora I LO Carolinum. Wyjaśniła, że uchwała z 23 sierpnia została podjęta  
w oparciu o prawo oświatowe. W tym przypadku nie była konieczna opinia Kuratora Oświaty  
i  Rady Pedagogicznej. Okres na jaki powierzono pełnienia obowiązków ustalono do 23 czerwca 
2022 r. Kolejnego dnia Zarząd podjął uchwałę w oparciu o rozporządzenie Ministra Edukacji 
Narodowej i przepisy „covidowe”. W przypadku tej uchwały była już opinia Rady Pedagogicznej  
i Kuratora. Ponieważ w tej sprawie były różne zawirowania Zarząd chciał, aby wszystko się 
odbyło za zgodą Rady Pedagogicznej i Kuratora. Jednocześnie pełnienie obowiązków 



powierzono  do 31 sierpnia 2022 r., aby Pani dyrektor doprowadziła spokojnie do zakończenia 
roku szkolnego i aby miała czas na przygotowanie się do konkursu.  
 

Następnie odniosła się do zapytania radnego Jacka Chwaleni w sprawie wniesienia skargi  
do wojewódzkiego sądu administracyjnego na rozstrzygnięcie Wojewody. Wyjaśniła, że błąd, 
który został popełniony był powielany przez lata. Wszystkie konkursy były przeprowadzane  
w ten sam sposób. Ogłaszając konkurs na dyrektora danej szkoły zawsze Zarząd podejmował 
decyzję, a powinien podjąć uchwałę. Odbywało się to w ten sposób, że było przeprowadzone 
głosowanie, które było odnotowane w protokole z posiedzenia Zarządu. Poza tym posiedzenie  
to było nagrywane na nośniku elektronicznym. Błędem było jedynie to, że było to nazwane 
decyzją a nie uchwałą. Na tej podstawie Wojewoda uchylił uchwały o powołaniu komisji 
konkursowej i zatwierdzeniu wyniku konkursu. Zarząd nie zgodził się z rozstrzygnięciem 
Wojewody, który wskazał, że było to rażące naruszenie prawa. Zdaniem Zarządu naruszenie 
było, ale nie rażące. Wobec tego w dniu 9 września br. Zarząd podjął uchwałę o wniesieniu 
skargi do wsa na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody z 23 sierpnia, którą ostatecznie wysłano 
w dniu 21 września br.  
 

Wicestarosta – Damian Nowakowski udzielił następnie odpowiedzi na zapytanie radnego  
P. Bobaka odnośnie centrum przesiadkowego. Przypomniał, że pierwsze postępowanie 
przetargowe realizowaliśmy wspólnie z Gminą Nysa. Były bardzo duże rozbieżności cenowe.  
W związku z tym dokonano podziału zadań. Gmina rozpisała swój przetarg, który już 
rozstrzygnięto. Natomiast my zostaliśmy z dokumentacją i kosztorysem i obecnie mamy już ten 
kosztorys inwestorski zaktualizowany. Oznajmił, że w najbliższym tygodniu będzie rozpisany 
przetarg na realizację zadania ze strony Powiatu. 
 
Odpowiadając na pytanie radnego P. Szymkowicza odnośnie zmiany zapisu w  planie 
eksploatacyjnym dotyczącym linii Nysa – Głuchołazy przez Gierałcice i Nysa Pokrzywna przez 
Polski Świętów wyjaśnił, że są one wynikiem zgłaszanych przez mieszkańców wniosków. Na linii 
103 powstanie nowy przystanek dla mieszkańców Biskupowa, co polepszy komunikację i będzie 
dużym udogodnieniem. Natomiast na linii 101 zostaną dokonane drobne korekty dotyczące 
godzin przyjazdu i odjazdu autobusów.  
Odnośnie tematu związanego z rzeką Mora Wicestarosta – D. Nowakowski poinformował,  
że Gmina Nysa rozpisze przetarg na wyłonienie wykonawcy celem opracowania koncepcji 
przeciwpowodziowej na tej rzece. Płatność za wykonanie tej koncepcji zostanie podzielona na 
trzy równe części na Gminę Nysa, Gminę Głuchołazy i Powiat Nyski.  
 

Odnośnie parkomatów na ulicy Piastowskiej Wicestarosta D. Nowakowski wyjaśnił że będzie 
zakupionych 7 takich urządzeń za kwotę 153.000 zł brutto. Mają one służyć do monitorowania 
ilości osób korzystających z komunikacji zbiorowej, celem osiągnięcia wskaźników do 
rozliczenia dotacji jaką poprzedni Zarząd dostał na przebudowę ulicy Piastowskiej.  
 

Radny - Jacek Chwalenia stwierdził, że spytał o wniesienie skargi do wsa na rozstrzygnięcie 
Wojewody, ponieważ nie do końca wierzył w to, że Zarząd się na to zdecydował. Miał nadzieję, 
że jednak się zreflektowano. Zdaniem radnego akurat Wojewoda w tej sprawie wyciągnął 
pomocną dłoń dla Zarządu, co miało zakończyć tę sprawę, która nikomu nie służyła.  
Przy okazji radny pozytywnie ocenił zachowanie i wypowiedzi Pani dyrektor Carolinum 
dotyczące tej sprawy. Natomiast negatywnie odniósł się wypowiedzi byłej Pani dyrektor 
Ekonomika, którą uznał za żenującą. W związku z tym zaapelował o wzmocnienie nadzoru, aby 
nie dopuszczać do takich sytuacji. 
  

Odnośnie rzeki Mory i zabezpieczenie Morowa radny stwierdził, że gro pracy wykonali sołtys   
i rada sołecka, którzy  swoimi pismami i systematycznymi wizytami w różnych miejscach 
doprowadzili do tego, że w tej chwili rozpoczęły się prace związane z pogłębieniem odcinków, 
gdzie naniesiony jest muł i żwir.  Dodał, że dobrze byłoby też zmobilizować sołtysów następnych 
wsi do działania. 



Korzystając z okazji radny zaapelował, aby kolejna sesja odbyła się tradycyjnie w trybie 
stacjonarnym, a jeśli byłyby osoby, które miałyby jakieś obawy, to aby zorganizować ją w trybie 
„hybrydowym”.  
 

Radny Paweł Szymkowicz poprosił, aby wyjaśnić na czym polega różnica między decyzją  
a uchwałą. Dodał, że odnosi wrażenie, że dla Zarządu podjęcie decyzji czy uchwały to jest 
praktycznie jedno i to samo.  
 

Radny - Cz. Biłobran zabierając głos stwierdził, że efektem decyzji jest podjęta uchwała w trybie 
głosowania. Zaznaczył, że nikt dotąd przez wiele lat nie kwestionował tego. Zdaniem radnego są 
to idiotyzmy. Jest to interpretacja literalna, a nie logiczna. Gdyby zastosować logiczną to 
wszystkie czynności zostały zachowane. Zarząd podjął decyzję na posiedzeniu i to jest 
udokumentowane. Stwierdził, że on osobiście nie oczekuje, aby wszystkie postępowania były,  
aż tak biurokratycznie unormowane.   

 

Radny Paweł Szymkowicz stwierdził, że dla niego nie jest ważny numery uchwały czy data jej 
podjęcia, ale dla nadzoru prawnego tak. Zaznaczył, że jest to jak dotąd pierwsze zanegowanie 
konkursu. Wcześniej do żadnego zastrzeżeń nie było i żadnego wojewoda nie unieważnił.  
Ten konkurs budził największe emocje wśród tych, które w ostatnich latach były 
przeprowadzone ze względu na jedną z uczestniczek, która startowała. Podkreślił, że gdyby 
zwracano uwagę na to czy jest to decyzja, czy uchwała to nie musielibyśmy się tym zajmować.  
 

Radny Czesław Biłobran odniósł się do pytania dotyczącego powołania transportowego związku 
powiatowo – gminnego. Oznajmił, że jak dotąd nic takiego nie powstało. Celem Zarządu jest 
natomiast stworzenie platformy, która umożliwi dyskusję samorządów gminnych  
i powiatowego na temat komunikacji zborowej, partycypowania w kosztach. Stwierdził, że jest 
to zespół roboczy oraz, że  taki związek mógłby powstać w przyszłości przy akceptacji gmin.  
 

Członek Zarządu - Joanna Burska zwracając się ponownie do radnego P. Szymkowicza wyjaśniła, 
że dotychczas wszystkie konkursy w poprzednich kadencjach były przeprowadzane w ten sam 
sposób. Ogłoszenie o konkursie było podejmowane za każdym razem w formie decyzji  
a powinno być w formie uchwały. Był popełniony błąd, ale nie miał on wpływu na dalsze 
postępowanie, bo w dalszym postępowaniu były podejmowane już uchwały, tj. uchwała  
o ogłoszeniu komisji konkursowej i uchwała o zatwierdzeniu konkursu. Ten błąd był powielany 
od lat i zdaniem Zarządu nie było to rażące naruszenie prawa.  
 
 

Ad 9 Zamknięcie sesji     
 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski zamknął XXXII 

sesję Rady Powiatu w Nysie. 
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